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Protokół Nr 6/24 

posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego, które 

odbyło się 19 września 2024 r. w sali 102 Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Świętokrzyskiego w Kielcach,  w godzinach 8.30 – 9.25. 

 

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji (lista obecności stanowi załącznik nr 2  

do protokołu) oraz zaproszeni goście (lista obecności stanowi załącznik nr 3 do protokołu).  

 

Przebieg posiedzenia 

Ad 1. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński na podstawie listy obecności stwierdził, że jest 

wymagane kworum, zatem obrady są prawomocne. 

 

Zapytał, czy są propozycje do porządku posiedzenia. 

 

Pani Renata Janik, Marszałek Województwa poprosiła o rozszerzenie porządku obrad  

o: dwa projekty uchwał w sprawach udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

dla Województw: Dolnośląskiego i Opolskiego (przedstawi Kierownik BSO Grzegorz 

Niechciał) oraz dodatkowy projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa  

na 2024 rok. 

W związku z powyższym, członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały LXVII/848/23 Sejmiku 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji 

na prace związane z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy 

Zabytków zmienionej Uchwałą Nr VI/71/24 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

z dnia 26 sierpnia 2024 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Województwa Dolnośląskiego na zadania w zakresie ochrony 

zdrowia związane z usuwaniem skutków klęsk żywiołowych – wystąpienie powodzi. 
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4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na zadania w zakresie zarządzania 

kryzysowego związane z wystąpieniem powodzi. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 2040. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 

rok. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2024. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Materiały do pkt. 2-10 stanowią załączniki do akt VII sesji Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego. 

 

Ad 2. 

Pan Janusz Knap, Dyrektor Departamentu Edukacji, Kultury i Dziedzictwa Narodowego 

przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały LXVII/848/23 Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego z dnia 28 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace związane 

z ochroną zabytków w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków zmienionej 

Uchwałą Nr VI/71/24 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 26 sierpnia 2024 r. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Uchwały LXVII/848/23 Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 

28 grudnia 2023 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace związane z ochroną zabytków 

w ramach Rządowego Programu Odbudowy Zabytków zmienionej Uchwałą Nr VI/71/24 



3 
 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego z dnia 26 sierpnia 2024 r. (Opinia Nr 25/24 stanowi 

załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Ad 3. 

Pan Grzegorz Niechciał,  Kierownik Biura Spraw Obronnych, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Informacji Niejawnych przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Województwa Dolnośląskiego na zadania w zakresie ochrony 

zdrowia związane z usuwaniem skutków klęsk żywiołowych – wystąpienie powodzi. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa 

Dolnośląskiego na zadania w zakresie ochrony zdrowia związane z usuwaniem skutków klęsk 

żywiołowych – wystąpienie powodzi (Opinia Nr 26/24 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Ad 4.  

Pan Grzegorz Niechciał,  Kierownik Biura Spraw Obronnych, Bezpieczeństwa i Ochrony 

Informacji Niejawnych przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

w formie dotacji celowej dla Województwa Opolskiego na zadania w zakresie zarządzania 

kryzysowego związane z wystąpieniem powodzi. 

W dyskusji głosów nie było. 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Województwa 

Opolskiego na zadania w zakresie zarządzania kryzysowego związane z wystąpieniem powodzi 

(Opinia Nr 27/24 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Ad 5-9. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekty uchwał  

w sprawach: 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040, 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 2024 – 

2040, 
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- zmian w budżecie województwa na 2024 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok, 

- zmian w budżecie województwa na 2024 rok. 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Jerzy Materek zapytał, w odniesieniu do inwestycji drogowych, z czego wynika 

wysoka skala przesunięć środków finansowych z tego na przyszły rok. 

Dyrektor Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach Barbara Kieres 

przypomniała, że jest dyrektorem ŚZDW w Kielcach od 1 marca br. i celem nadrzędnym było 

zrobienie analizy wszystkich zadań, które są realizowane w planie na 2024 rok i wieloletnim. 

Poinformowała, że występują problemy techniczne oraz związane ze źle opracowanymi 

koncepcjami. Jako przykład podała inwestycję Radkowice-Brzeziny, przedstawiając jej obraz.     

 

Członek Zarządu Andrzej Pruś określił pierwszy etap kończenia jako okres tzw. „radosnej 

twórczości”. Zauważył, że trochę więcej niż połowa zmian w WPF to opracowanie 

dokumentacji projektowej. Do tego, co roku wchodzono w nowe rzeczy. Oznajmił, że przy 

współpracy ze Świętokrzyskim Zarządem Dróg Wojewódzkich i Departamentem TK  

w konsultacji z Zarządem i Skarbnik Województwa podjęta została próba ograniczenia 

powyższego, tak by w przyszłorocznym budżecie województwa żaden nowy projekt się nie 

pojawił. Nadmienił, że obecnie w ŚZDW leży parę gotowych projektów na półce, które czekają, 

by je wprowadzić. Dodał przy tym, że może zjawić się kontrola, która uzna, że środki publiczne 

poszły na coś, co czeka na realizacje, a niedługo decyzje środowiskowe mogą się skończyć. 

Ważne, by w przyszłorocznym budżecie znalazły się tylko te inwestycje i projekty, które  

są w trakcie realizacji - jeśli została podpisana umowa na realizację inwestycji, bądź  

na wykonanie projektu, to ta umowa zostanie zrealizowana do końca. Ponadto cyklicznie będą 

wprowadzane istotne zamiary do realizacji. Podkreślił zatem, że przesunięcia odbywają się dla 

uporządkowania, ale też nie zostaną zamknięte „furtki”, które będą się w przyszłości zdarzały, 

np. zwiększenie funduszu, który na sprawy bieżące lub doraźne remonty może być większy.        

 

Marszałek Województwa Renata Janik uzupełniając wypowiedź swojego przedmówcy, 

oznajmiła, że zawsze było tak, że samorząd miasta, czy gminy dawał 50% na wykonanie 

dokumentacji, co czyniono, a następnie odkładano na półkę. Niestety w rezultacie nazbierało 

się tego bardzo dużo. Dlatego teraz należy powyższe uporządkować i urealnić. Do tego 
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zbudować fundusz ze środków zabezpieczonych na inwestycje, które nie będą jednak 

realizowane i przeznaczyć go na wykonanie małych inwestycji zgodnych z potrzebami 

mieszkańców, poprawiających bezpieczeństwo.  

 

Radny Jerzy Materek wyraził opinię, że należy zauważyć, iż „radosna twórczość” dużo 

kosztuje w aspekcie finansowym, ale także obciążenia dla pracowników ŚZDW, którzy mając 

mniej zadań, ale tych które będą miały faktycznie szanse na realizację, mogliby się lepiej 

skoncentrować na tym, żeby te zadania były lepiej przygotowane i obszar objęty planowaną 

inwestycją był dokładnie przeanalizowany i określony, co później zabezpieczy inwestora przed 

opóźnieniami wynikającymi z tego, że całą procedurę trzeba powtarzać od nowa.    

 

Dyrektor Barbara Kieres zaznaczyła, że w tym zakresie ŚZDW jest w stanie dopilnować 

inwestycji, poza czynnikami atmosferycznymi, gruntowymi.    

 

Radny Jerzy Materek dopytał – w odniesieniu do wewnętrznych kwestii ŚZDW - czy istnieją 

potrzeby, oczekiwania, by inwestycje były realizowane terminowo. 

 

Marszałek Województwa Renata Janik zwróciła uwagę, że w obecnych latach 

samorządowcy borykają się z deficytem ludzi do pracy, spowodowanym niewystarczającymi 

wynagrodzeniami finansowymi oraz brakiem pożądanych specjalistów.   

  

Radny Paweł Krakowiak zgodził się z wypowiedzią swojej przedmówczyni.  

 

Radny Jerzy Materek przyznał, że nie ulega wątpliwości, iż bez zwiększenia poziomu 

wynagrodzeń kadry specjalistycznej dla danych obszarów nie będzie komu realizować zadań. 

Wskazał, że rynek firm prywatnych jest tak chłonny, gdyż bardzo dużo dzieje się  

np. w zakresie inwestycji budowlanych, drogowych. Ludzie posiadający odpowiednie 

uprawnienia mają już na wstępie propozycję większego o 100 % wynagrodzenia.  W związku 

z tym należy pochylić się nad zwiększeniem środków na wynagrodzenia.  

 

Radny Arkadiusz Bąk, radny Paweł Krakowiak i Marszałek Województwa Renata Janik 

rozmawiali o sytuacji na rynku pracy, wysokości wynagrodzeń i dostępności specjalistów  

w danych dziedzinach.  
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Radna Katarzyna Suchańska zaproponowała zakończenie prowadzonej dyskusji i przejście 

go przegłosowania ww. projektów uchwał.  

 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2024 – 2040 (Opinia Nr 28/24 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Świętokrzyskiego na lata 

2024 – 2040 (Opinia Nr 29/24 stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok (Opinia Nr 30/24 stanowi załącznik  

nr 9 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok (Opinia Nr 31/24 stanowi załącznik  

nr 10 do protokołu). 

Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie zmian w budżecie województwa na 2024 rok (Opinia Nr 32/24 stanowi załącznik  

nr 11 do protokołu). 

Ad 10. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2024. 

W dyskusji głos zabrali: 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Marek Strzała zapytał, czy pobierane jest wadium. 

Dyrektor Departamentu Ochrony Zdrowia Bogumiła Niziołek odpowiedziała, że tak -  

w wysokości 17 tys. zł. 

Marszałek Województwa Renata Janik dopytała, skąd jest firma. 

Pani Maria Fidzińska-Dziurzyńska, Skarbnik Województwa odpowiedziała, że uchylił się 

ATALP Krzysztof Plata z Moszczenicy Niżnnej. 

https://www.google.com/url?sa=t&source=web&rct=j&opi=89978449&url=/maps/place//data%3D!4m2!3m1!1s0x473dfd40a9a11977:0x86902caa5eab539b%3Fsa%3DX%26ved%3D1t:8290%26ictx%3D111&ved=2ahUKEwiqka_3m9GIAxWmBtsEHeHWLFMQ4kB6BAglEAM&usg=AOvVaw2LuCzQkGjQl_iqkss-od69
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Komisja Budżetu i Finansów jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

w sprawie wydatków budżetu województwa, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2024 (Opinia Nr 33/24 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

Ad 11. 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

Ad 12. 

Przewodniczący Komisji Łukasz Jabłoński zamknął VI posiedzenie Komisji. 

                                                                                                      Przewodniczący Komisji 

 

                                                                                                            Łukasz Jabłoński 

 

Protokół sporządziła: 

Justyna Kobiec - Pronobis    


